
t ü k ö r
Pellérdi

megjelenik havonta 18. évfolyam | 6. szám | 2019. július

Pellérd Önkormányzatának ingyenes lapja

Ma a kedvetekért öltöztek virágdíszbe az iskola folyosói,

termei, kedvetekért jöttek el szeretteitek, kedves rokonaitok,
ismerőseitek, nektek álltak sorfalat iskolatársaitok. Titeket
köszönt, tőletek búcsúzik ma mindenki.
A diákéletetek egyik korszaka lezárult.
A vállatokra tett tarisznya megtelt tudással, ismerettel,
emlékekkel, örömteli pillanatokkal. Én csak februártól
ismerhettelek benneteket, de nagyon kedves emlék
számomra, amilyen lelkesen és roppant ügyesen készültetek
a felsős farsangra. Aztán megtudtam, hogy szorgalmasak
vagytok bizony a sportfelszerelések napi mosásában is, de
szerencsére emellett még a jó felvételi eredményekre is volt
energiátok.
Köztetek ügyes diákok, remek sportolók, versmondók
vannak. Így hát nagy reményekkel vághattok neki a
középiskolás éveknek.
Gazdag a tarisznyátok, hiszen sok mindennel megtöltötték
nevelőitek az itt töltött nyolc év alatt. Kérlek, idézzétek fel

iskolás éveiteket. Gondoljatok mindig szeretettel
tanáraitokra, osztályfőnökeitekre a két Melinda nénire, Hajni
nénire és Anti bácsira.
Emlékezzetek a diákévek sikereire, örömeire az itt kötött
barátságokra, a közös élményekre, az osztálykirándulásokra,
iskolai rendezvényekre vagy éppen a szóbeli feletek
szorongásaira, a mindennapok nehézségeire is.
Elismerem, hogy az eredet, az indulás még nem minden.
Ezerszer fontosabb, hogy hová akarunk menni, s hogyan,
miképpen akarunk és tudunk is eljutni oda. De a szülőföld, a
gyökérzet mégiscsak elválaszthatatlan, mégiscsak
meghatározó része a kialakuló lombozatnak. A gyermekkor,
a múlt, ha akarjuk, ha nem ott van a folytatásban, végigkísér
bennünket életünk kanyargós útján: köt és kötelez.
Kedves Fiúk, kedves Lányok!
Ne felejtsétek el megköszönni szüleiteknek a törődést, a
segítést, amellyel utatok kísérték. Hálával gondoljatok
mindennapi áldozatvállalásukra, fáradságos munkájukra,
amellyel a gondtalan diákéveket biztosították számotokra.

Kedves Ballagó Diákok! Búcsúzú Nyolcadikosok!

folytatás a 4 oldalon
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Pellérd Községi Önkormányzat

képviselő-testületének 2019. május 16-
án tartott ülése napirendjén szerepelt a
Pellérdi Közüzemi és Vagyonkezelő Kft.
2018. évi mérlegbeszámolójának
ismertetése és jóváhagyása.  A testület
egyetértett abban, hogy a Kft. által
elnyert GINOP-4.1.2-18-00137
azonosító számú „Pellérdi Park
Vendégház épületének megújuló energia
használatával megvalósuló energetikai
fejlesztése” című pályázat megvalósítását
el kell kezdeni, intézkedni kell a
kivitelezők kiválasztása iránt.
A képviselő-testület megalkotta a 2018.
évi költségvetési előirányzat
módosítására irányuló valamint 2018. évi
zárszámadási rendeletét.

Pellérd Községi Önkormányzat
2018. évi költségvetése

végrehajtásáról készült beszámolót
a képviselő-testület

az alábbiak szerint határozta meg

Bevételi főösszeg:   1.373.921.278 Ft
Kiadási főösszeg: 821.806.779 Ft
Maradvány: 552.114.499 Ft
kiemelt kiadásnemek:
– a személyi jellegű kiadások (K1)

56.779.688 Ft
– a munkaadókat terhelő járulékok (K2)

11.380.618 Ft
– a dologi kiadás (K3) 127.882.074 Ft
– szociális támogatások (K4)

6.142.033 Ft
– egyéb működési célú kiadás (K5)

46.561.987 Ft
– a felújítási, beruházási, felhalmozási

kiadások (K6-K7) 377.362.307 Ft
– finanszírozási kiadások (K9)

195.698.072 Ft
kiemelt bevételek:
– működési célú támogatások áht.-n

belüről (B1) 269.343.776 Ft
– felhalmozási célú támogatások áht.-n

belülről (B2) 360.722.331 Ft
– közhatalmi bevételek (B3)

89.364.232 Ft
– egyéb működési bevételek (B4)

81.437.457 Ft
– felhalmozási bevételek (B5)

50.781.578 Ft
– működési célú átvett pénzeszközök

(B6) 1.207.300 Ft
– felhalmozási célú átvett pénzeszközök

(B7) 0 Ft
– finanszírozási bevételek (B8)

521.064.604 Ft

Az ülés napirendjén szerepelt a 2018.
évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi
feladatok ellátásáról szóló beszámoló
ismertetése valamint az EFOP 1.5.2-16-
2017-00037 azonosító számú, „Humán
szolgáltatások fejlesztése térségi
szemléletben” című pályázathoz
kapcsolódó eszközbeszerzés és

kisösszegű beruházás ajánlattételi
felhívásának jóváhagyása.  A képviselő-
testület döntött továbbá az
önkormányzati feladatellátást szolgáló
fejlesztések támogatására kiírt pályázati
felhívás keretében „belterületi utak,
járdák, hidak felújítására” irányuló
pályázat benyújtásáról.
2019. június 20-án megtartott
képviselő-testületi ülésen Tajti Zoltán
polgármester beszámolt arról, hogy
júliusban várhatóan kiírásra kerülnek a
„Magyar Falu” program következő
pályázati felhívásai. Javasolta, hogy az
óvodai-bölcsődei férőhely bővítésre
továbbá a temető felújításra irányuló
pályázatok benyújtását vegyék fontolóra.
Ennek érdekében javasolta tervezők
bevonását.
A képviselő-testület döntött az EFOP
1.5.2-16-2017-00037 azonosító számú,
„Humán szolgáltatások fejlesztése
térségi szemléletben” című pályázathoz

Önkormányzati hírek
kapcsolódó eszközbeszerzés és
kisösszegű beruházás kapcsán benyújtott
ajánlatokról. A kisösszegű építési
beruházás nyertese a Közműépker Kft.
lett, 3.236.552 Ft ajánlati összeggel, míg
az eszközbeszerzés tekintetében a
képviselő-testület a Print Copy Kft-t
választotta nyertes ajánlattevőként
3.498.400 Ft ajánlati összeggel.
Az ülésen döntés született továbbá arról,
hogy a kerékpárút kivitelezéssel érintett
egyes területeket az önkormányzat
vásárolja meg és ennek érdekében
előzetesen egyeztessen az érintett
ingatlantulajdonosokkal.
A képviselő-testület döntése szerint a
pellérdi gyermekek Balatonfenyvesi
táboroztatásához az önkormányzat – a
korábbi évek gyakorlata szerint – a kísérő
tanárok bérfinanszírozásával nyújt
támogatást.

Dávor Lászlóné
jegyző
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A tartalomból

Pellérd Község Önkormányzata „Ipari

parkok, iparterületek fejlesztése”
pályázati kiírás keretében sikeres
támogatásban részesült, melyet a
Baranya Megyei Közgyűlés Hivatala
konzorciumi partnerségével és
közreműködésével valósított meg.
Nagy dolgokhoz nagy tettek, akarat és
kitartás szükséges! Bizonyára ezt az erőt
és tenniakarást, kitartást értékelte és
jutalmazta nyertes pályázattal a pályázat
kiírója is – vélekedett bevezetőjében Tajti
Zoltán polgármester, majd köszöntötte
az átadóünnepségen megjelenteket és
köszönetét fejezte ki a beruházás
valamennyi résztvevőjének,
közreműködő tervezőknek,
kivitelezőknek, alvállalkozóknak és
műszaki szakembereknek, közbeszerzési
szakembereknek a dicséretes
teljesítményért, szakmaiságért,
pontosságért, melyhez hasonlóval ritkán
találkozni a beruházások során.
Egy település legalább 15-20 évre kell,
hogy előre tervezzen.
A polgármester utalt arra, hogy
képviselő korában 2002-ben az akkori
testület Metzing József polgármester úr
vezetésével a település jövőjét, irányát,
fejlődési és kitörési pontjait elemezte.
Arra az álláspontra jutottak, hogy Pellérd
szerencsés városközeli adottsága,
fekvése okán nem lenne szabad
figyelmen kívül hagyni az ipar
letelepítésének lehetőségét. Hosszú távú
elképzelésként iparterület kialakításban,
bővítésben gondolkodtak.
Mérlegelni kellett, vajon a turizmus vagy
a gazdaság mely más szegmense
jöhetne még számításba, hiszen itt a
Mecsek lábánál a szép környezet, a tavak
és tájak csábító közelsége, az
átjárhatóság is adhat ötletet a jövő
irányát illetően. Világossá vált azonban,
hogy turisztikai attrakcióban vannak
Pellérdnél szerencsésebb adottságú
települések, mint például Orfű és
Abaliget, de akár a déli borvidékek is.

Rövid számvetés után tehát az ipar
idetelepítésére voksoltak, abban látták a
község stabil pillérét, jövőbeli kitörési
lehetőségeit.  Így született meg elsőként
az Északi Iparterület, ahová utak,
közművek épültek és a telkek igen
hamar gazdára találtak. A kialakult
helyzet szülte az újabb igényt. Az ipari
telkek mellett a párhuzamosságot is
biztosították, hiszen nem lehetett
lemaradni a lakótelek feltárásokkal sem.
Pellérd ebben is igyekezett élen járni, de
a község vezetése úgy gondolta, hogy a
túlzott nagyfokú népességszám
növekedést nem célszerű erőltetni.
A terv, hogy megmaradjon a település
falusias környezetben, kisvárosi szintű
infrastruktúrával.
A rendszerváltás utáni években a közel
30 évig katonai lőszerbázisként szolgáló
terület „mondhatni” gazdátlanná vált.
Lehetőség nyílt a Magyar Államtól a
területet átvenni azzal a nevesített céllal,
hogy annak hasznosításáról a község
gondoskodik.
Voltak kínálkozó pályázatok, de a 2000-
es évek végén a kedvezőtlen gazdasági
környezet, az elhúzódó válság, a banki
finanszírozások kiszámíthatatlansága, az
aránytalan és vállalhatatlan kockázati
tényezők óvatosságra intették a
faluvezetést. Az elképzelést nem adták
fel, tudatosan készültek egy jövőbeni
vállalható pályázat reményében. Volt
több alternatívára kidolgozott tervük.
Több lépcsős fejlesztési tervekkel várták
a pillanatot és a lehetőséget, a csodát,
hogy egy pályázat sikerre viheti az
elképzeléseket, terveket.
A már meglévő Északi iparterület
működése során megtanulták, hogy a
betelepült vállalkozások segítése, a Velük
való kapcsolattartás és partnerség a jó
együttműködés szilárd alapja.
Jó együtt átélni a sikereket és fájó szívvel
élik meg az esetleges kudarcot, ha
bekövetkezik. Az önkormányzat abban
érdekelt, hogy stabil alapot tudjanak
kiépíteni önmaguknak a vállalkozó és
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beruházó cégek. Épp ezért
együttműködő partnerként számít a
település a betelepülő vállalkozásokra.
A térség gazdasági életében
meghatározó kis-és középvállalkozási
szektor számára kisebb- nagyobb méretű
területek kerültek kialakításra, bíztatva a
vállalkozásokat, hogy a község
nyugalma, élhetősége szem előtt
tartásával itt a területen találják meg
helyüket, közben a versenyképesebb
környezet segíti a piacra jutást, egy
vállalkozás valódi előremenetelét és
fejlődését.
A telekárak kialakításában mindvégig
arra törekedtek, hogy megfizethető,
vállalható teherrel nézzen szembe az
érdeklődő. Mára elmondható, hogy a 16
hektáros terület jelentős része
értékesítésre került. Arra számítanak,
hogy a vállalkozások a következő másfél-
két évben a működőképes telephelyeiket
és csarnokaikat felépítik, a vállalkozásaik
motorját beindítják.
A sikeres és támogatott pályázat
keretében belső úthálózat, csapadékvíz
elvezető árkok, víz és szennyvíz hálózat,
közvilágítás, teljes területhatármenti
kerítésépítés, térfigyelő kamera rendszer,
beléptető sorompó, portaépület felújítás

és bővítés, 300m2-es könnyűszerkezetes
csarnok építés továbbá a terület
karbantartását szolgáló gépek, eszközök
tárolására, raktárak, műhely-részek,
üzemanyag és vegyianyag tárolók,
szociális blokkok épültek gépkocsi
parkolókkal, tehergépkocsi kiállókkal,
akadálymentesített lépcsővel és
kiszolgáló helységekkel.
A pályázat részét képezte még egy
multifunkcionális árokásó-homlokrakodó
gép a szükséges adapterekkel valamint
az épületszárnyak teljes bútorozása.
Az irodaház a jövőben több szolgáltatást
is kíván biztosítani a betelepült
vállalkozások számára, irodai
szolgáltatást, fénymásolást, 24 órás
portaszolgálatot.
A tervek szerint a jövőben
menedzsmentszolgáltatásokkal, műszaki
segítségnyújtással, pályázati
tanácsadással és engedélyezési
eljárásokban való segítségnyújtással
állnak a vállalkozók rendelkezésére.
Érdemes egy szót ejteni a megvalósult
épület és csarnok energiaellátásáról.
Az épületek energiaellátása egy 15kw-os
napelem rendszer, mely a számítások
szerint a teljes évi épület-energiaigényt
maradéktalanul betermeli a hálózatba.

Elektromos fűtésrendszer, elektromos
kazánnal és korszerű szabályozó
rendszerekkel biztosítja a hatékony
áramfelhasználást.
A projekt célkitűzéseiben az a cél
szerepelt, hogy erősítse Pellérd 20 éve
folyamatosan fejlődő gazdasági
potenciálját, a lakosság felé nyújtott
magasfokú szolgáltatások mellett a
vállalkozói szféra igényeit is figyelembe
véve fejlődhessen tovább a település, új
munkahelyek teremtődjenek, bővüljön a
foglalkoztatottság.
Rövidesen kezdetét veszi a Pécs-Pellérd
kerékpárút továbbépítése is, amelynek
egy szakasza az átadott iparterület északi
oldalát érinti, ezzel is könnyítve a
munkába járás lehetőségét akár
Pellérdről, akár Aranyosgadányból,
Pécsről vagy a környező településekről.
A jövő nem állhat meg. Mint elhangzott
a telkek döntő többsége már az átadás
napjáig gazdára talált. Pellérd Község
képviselő-testülete támogatásáról
biztosította a polgármester javaslatát,
miszerint a következő évben elő kell
készíteni a rendezési tervben már kijelölt
további 8 hektáros területet.  Bíztatott
arra, hogy a lehetőségeket most kell
kihasználni, amikor beérni látszik egy
ország gazdasági teljesítménye. Ennek
szellemében kell megbecsülni minden
vállalkozni akaró honfitársat, bízva,
reménykedve abban, hogy ez az ország
„szekerét” is előre mozdítja, a
felzárkózás üteme pedig előbb-utóbb
haza csalja azokat is, akik még idegen
honban keresik kenyerüket.
Ezekkel a gondolatokkal adta át a szót a
térség országgyűlési képviselőjének,
Nagy Csaba Úrnak és egyben
megköszönte támogatását azok
nevében, akik gondos gazdái lesznek
ennek a fejlesztésnek. Ők a
vállalkozások!  És akik a valódi nyertesei:
Pellérd község lakossága. Ez a kettő kéz
a kézben a jövő záloga.

Dávor Lászlóné
jegyző

Kedves Szülők!
Szívből kívánom, hogy ezután is teljen
örömük gyermekükben és lehessenek
büszkék rájuk, amikor felnőttként saját
életük önálló útjára lépnek.
Kedves Ballagók!
Ady Endre örökérvényű szavaival
kívánok Nektek sok sikert,
boldogságot!
„Bár zord a harc, megéri a világ,
Ha az ember az marad, ami volt:
Nemes, küzdő, szabadlelkű diák.”

Kedves Diákok!
Van-e szebb ünnep a diákok számára,
mint a tanévzárás? Nem tudom, ki

miként válaszol e kérdésre, de kérlek,
engedjétek meg, hogy együtt
felidézzük most a tanév jeles
eseményeit.
Szeptemberben, amikor megkezdődött
ez a tanév, még mindenki nagy
lelkesedéssel, új tervekkel indult.
Örömmel vettétek birtokba a szép új
autóbuszokat. Segítségével juthattunk
el versenyekre, osztály és iskolai
kirándulásokra. A hét lépés
programban voltunk Gyódon,
Villányban, Újpetrén, Vokányban,
Nagynyárádon, Óbányán, Geresdlakon.
Vannak, akik persze nem érték be a
baranyai településekkel ők Erdélyben
jártak vagy épp a Bűvösvölgyben. Ne

vezércikk folytatása Iskola



felejtsük el a zsályaligeti táborozást
sem. Köszönet a pályázatokat író és
megvalósító pedagógus kollégáknak.
Aztán ne feledkezzünk meg a tantárgyi
versenyekről sem: a versmondó
versenyekről, a hangos és értő olvasás
versenyekről, a „hazai” rendezésű
matek, mese és versmondó, a
népdaléneklési és csiga - biga
környezetismereti versenyről.
Sportversenyekben is gazdag évet
zárhatunk. Voltunk focizni
Kővágószőlősön a Zsongorkő Kupán,
Görcsönyben, részvevői voltunk a
mezei futóversenynek. Diáksport
fesztiválon vehetett részt iskolánk
népes csapata, a felsősök 3*4 fős
társasága Vörös homokkő túra és
kalandversenyen vett részt, és hozta el
az első helyet. Házigazdái voltunk a
kisiskolák városi labdarúgó
bajnokságának. Említsük meg a megyei
szervezésű matematika, kémia, úszó
diákolimpia versenyét, a duatlonisták,
grundbirkózok elért szép eredményeit,
tojásfestőink sikereit.
Aztán folytassuk képzeletbeli utunkat:
irány Budapest, ismét az iskolabusszal,
ahol országos döntőbe jutottak
grundbirkózó lányaink, ahol 9. helyen
végeztek. A csapat tagjai: Kokovai-
Hegedűs Kitti, Deák Georgina, Micsák
Emese, Faluközi Eszter, Mészáros
Dóra,Deák Regina, Zsabka Cintia.
Győrben az országos úszó döntőn
remekül szerepelt Simonyi Rebeka.
Újabb nyelvi sikerek születtek a HEBE
Kft országos német nyelvi levelező
versenyein. Kétszer is első helyezést
értünk el. A csapat tagjai: Deák
Georgina, Faluközi Eszter, Medgyaszai
Vivien, Nagy Virginia,  Lakatos Maja,
Mészáros Dóra, Tajti Fanni, Zsabka
Cintia. Május újabb országos
sportsikert hozott, első helyezést
teakwondo-ban Túrós Bencének és
Jónás Balázsnak, aztán júniusban latin
tánc kategóriában remekelt Barancsi
Nóra.
Nem szóltam még színvonalas ünnepi
műsorainkról, amely méltán váltott ki
elismerést a közönség részéről.

Köszönet a helyi vállalkozóknak,
segítőknek a pályaorientációs
projektnapon nyújtott támogatásukért.
Nélkülük e program nem valósulhatott
volna meg.
Iskolai hagyomány a T.E.T nap, amely
idén a közlekedés témakörben került
megrendezésre. Itt ugyan nem
vonultak fel ezúttal járművek, de ez
sem maradt el. Az Életmentő napon
ismét láthattunk rendőr, tűzoltó és
mentőautót, aztán délután
megérkezett a mentőhelikopter is.
Számtalan érdekes helyszín várt a
diákokra, és a felnőttek is különös
élményben részesülhettek Dr. Bagdy
Emőke professzorasszony előadásában.
Köszönet e remek programért az
Életreform Egyesületnek és a
pályázatot író Fejesné Dr. Takács
Viktóriának.
Áprilisban ismét jó hangulatú
diákönkormányzati napon vehettük
részt. A választott diákigazgató és
helyettese igazán derekasan helytállt.
Május sem maradhatott el nagy
rendezvény nélkül. A pellérdi
Önkormányzat sikeres pályázatának és
Varga Zsófia lelkes
szervezőmunkájának eredményeképp
Sportnapon vehettünk részt. Tudom
érdemes volt sorban állni a trambulin
előtt, van, akit a buborékfoci
megrémisztett, másokat meg ki sem
lehetett belőle szedni. Olimpiai
ezüstérmes cselgáncsozót, Ungvári

Miklóst is köszönthettünk. Köszönjük a
szülői munkaközösség finom fagyiját, a
segítők, megvalósítók munkáját az
önkormányzat anyagi támogatását.
Ősszel szívesen folytatjuk.
Szólhatnék, most még a Bemutatkozik
az iskola rendezvényéről is, de az
elkészült tv felvétel nálam sokkal
beszédesebb. Bíztatok mindenkit, aki
nem volt jelen, mindenképpen nézze
meg a helyi tévében ezt a nagyon
sikeres délutánt. Örömmel osztom
meg a hírt, hogy nyolc produkcióval
találkozhatunk majd a Pellérdi Juniális
színpadán. Várjuk Önöket szeretettel.
Visszatekintve elmondhatom, minden
nap adott új feladatot és hozott szép
eredményeket is.
Talán a legtöbb feladata az első
osztályos kisdiákjainknak és az
elballagott nyolcadikosoknak volt.
Az elsősök mindannyian megtanultak
írni, olvasni, számolni, sokan közülük
dicséretesen, nyolcadikosaink pedig jól
megfeleltek a felvételiken, így remek
középiskolákba jutottak és választott
szakmájukat tanulhatják.
Nagy öröm számomra, hogy
augusztusban csak néhány tanulónak
kell javítóvizsgát tennie és ma sok
diákot jutalmazhatunk jeles és
tanulmányi eredményéért
Osztályfőnökeitek értékelni fogják éves
munkátokat a bizonyítványok
kiosztásakor.
Soha ne felejtsétek, hogy jobb
eredményeket csak nagyobb
szorgalommal, és nagyobb
fegyelemmel lehet elérni.
Kedves Önkormányzati Vezetők,
társintézmények vezetői, civil
szervezetek, egyesületek képviselői!
Szeretnénk megköszönni az Önök
irányításával működő önkormányzatok,
szervezetek, csoportok segítő és
támogató tevékenységét.
Kedves Szülők!
Köszönöm segítségüket, mellyel
rendezvényeinket, szakköreinket, a
tanulmányi kirándulásokat,
sportversenyeinket támogatták.
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Segítették az iskola működését,
szépítették a gyerekek környezetét,
bekapcsolódtak az iskolai
programjainkba.
Kedves Kollégáim!
Köszönet a tanév eredményességéért,
a sok törődésért, szeretetért, amellyel
tanítványaitokat neveltétek –
tanítottátok ebben a tanévben is.
Kedves Gyerekek! Kedves Ünneplő
Közösség!
A Pellérdi Általános Iskola

iskolatitkárának, Czinki Erikának
köszönjük  az együtt töltött  éveket,
hogy mindig számíthattunk rá.
Pontosan, lelkiismeretesen végezte
munkáját. Készséges, segítőkész volt
kollégával, tanulóval, szülővel
egyaránt. Iskolánk második otthona
volt, szerette közösségünket, szinte
szülőfalujának tekintette Pellérdet.
Kívánunk jó egészségben eltöltött,
nyugodt, békés, örömteli nyugdíjas
éveket!

Kedves Gyerekek!
Szép nyarat kívánok nektek, a tv és a
számítógép helyett keressetek inkább
igaz barátokat, akikkel együtt
mozoghattok, játszhattok önfeledten és
vidáman a mindennapi iskolai feladatok
helyett. A nyár veszélyeiről se
feledkezzetek el, vigyázzatok
magatokra és egymásra.

Ezzel a 2018/2019-es
tanévet lezárom.

Varga Ágnes
Intézményvezető
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A Pellérdi Általános Iskola

iskolatitkárát, Czinki Erikát búcsúztattuk
nyugdíjba vonulása alkalmából. Mindig
pontosan, kötelességtudóan végezte
feladatát, lelkiismeretes, segítőkész
volt. Ő volt az, akihez mindig,
mindenki fordulhatott. Csendes,

mosolygó lénye megfontolt tanácsai
hiányozni fognak.
Köszönjük, hogy mindig számíthattunk
rád.
Kívánunk Neked jó egészséget,
örömteli nyugdíjas éveket!

az iskola dolgozói és tanulói

ISKOLA

Búcsúzunk Erika nénitől!

Nyugdíjba vonulása alkalmából
a Pécsi Tankerületi Központ

Elismerő Oklevéllel tüntette ki.

A tanév vége a vakáció feletti öröm

mellett a visszatekintések és az
összegzések időszaka is egyben.
Nyolcadikosaink számára a tanév egyik
legizgalmasabb feladata a jövőjükről
való döntés meghozatala volt.
A tanév elején még sokan nem igazán
tudták, hogy melyik középiskolát
válasszák, hol folytassák
tanulmányaikat. A döntést
megkönnyítették a középiskolák
bemutatkozásai, az általuk szervezett
nyílt napok, továbbá a diákjaik által, a
mi intézményünkben tartott
élményszerű előadásai révén. Iskolánk
az idei tanévben is megszervezte a
pályaorientációs napot, melyen végzős
tanulóink hasznos tanácsokat kaptak a
szóbeli felvételi vizsgával
kapcsolatosan a megjelent középiskolai
intézményvezetőktől, továbbá
betekintést nyerhettek több szakma
rejtelmeibe is. A gyerekek

osztályfőnökükkel részt vettek
különböző pályaválasztási kiállításokon,
üzemlátogatásokon, és természetesen
az osztályfőnöki órák jelentős hányada
is a jövőről szólt.
Novemberben „csupán” arról kellett
határozni, ki és hol kívánja megírni a
központi felvételi vizsgát magyarból és
matematikából. Jöhetett a sok
gyakorlás, hogy minél jobban
sikerüljön a felvételi vizsga. Januárban,
egy szombat délelőtt került sor a nagy
megmérettetésre. Együtt izgultak a
gyerekek, a szülők és a felkészítő
pedagógusok. Hamarosan nyilvánossá
váltak az eredmények. Volt, aki örült,
de volt, aki elszontyolodott a
pontszámok láttán.
Az igazi döntést februárban kellett
meghozni, ekkor küldtük el a
jelentkezési lapokat a kiválasztott
középiskolákba és a tanulói adatlapokat
Győrbe. A lapok beérkezését követően
kezdődhettek a szóbeli vizsgák. Újra
jöhettek az izgalmas órák, percek!

A középiskolákban hamarosan
kifüggesztették az ideiglenes felvételi
jegyzéket, melynek megtekintése után
még lehetett változtatni az
elképzeléseken. Többen éltek is ezzel a
lehetőséggel. A napok, a hetek április
végéig várakozással, reménykedéssel
ugyanakkor bizonytalanságban teltek.
Mindenki a kedvező hírt tartalmazó
levelet várta. Meg is érkeztek a
borítékok. Nézzük az eredményeket a
számok tükrében: 20 nyolcadikos
tanulónk közül gimnáziumban tanul
tovább 6 fő (30%,), szakgimnáziumban
6 fő (30%), szakközépiskolában pedig
8 fő (40%).
Köszönöm a szülők bizalmát és
együttműködését. Végül kívánok
gyermekeinknek életre szóló
élményeket, új barátokat, kitartást, erőt
a középiskolás évekre, bízva abban,
hogy jól sikerült a pályaválasztás!

Jakab Gabriella
pályaválasztási felelős

Pályaválasztási eredményeink



Iskolánk pedagógiai programjában fontos szerepet kap a
környezeti nevelés.
Ezért is örültünk, amikor a és a PécsManna Alapítvány
melletti Pogányban működő Zsályaliget Élménypark
együttműködése révén május végén lehetősége nyílt 52
tanítványunknak egy 5 éjszakás táborozásra, melyet teljesen
költségmentesen vehettek igénybe diákjaink.

Felkerekedtünk, és a második, negyedik valamint ötödik
osztályos gyerekek elfoglalták szobáikat. Az ágynemű
felhúzása volt az első próbatétel, ami bizony kifogott több

diákon is.
Az időjárás nem volt túl kegyes hozzánk, naponta esett az
eső, és a hőmérséklet is elég hűvös volt, ennek ellenére
kihasználtuk a szabadidő park játszótere, drótkötélpályája,
trambulinjai, csúszdája által nyújtott mozgási lehetőségeket.
Az erdei „kincskeresés” a természet összefüggéseit
bemutató, gondolkodtató próbák elé állította a
résztvevőket, a kerékpártúra pedig izgalmas, de nehéz
terepen tette próbára a vállalkozó kedvű gyerekeket.
A közlekedésbiztonsági oktatást követte a gyakorlati próba
rollerrel és gokarttal.

Egy rövid esőszünetben szalonnasütés helyett virslisütéssel
is próbálkoztunk.

Mohácson lehetőségük volt a táborozóknak lovagolni,
íjászkodni. A Busóudvarban magukra ölthették a busók
bundáját, álarcát, megszólaltathatták a kereplőket, a sokác
népviseletről és farsangi népszokásokról is hallhattak.
Kipróbálhatták gyerekeink a taposómalmot és a
papírmerítést is.
A az állatgondozókPécsi Állat-és Növénykertben
segítségével megismerhettük az állatok életmódját,
szokásait, és fókabemutatót is láthattunk.
Az utolsó napon a a lovagok életéről, a várSiklósi várban
történetéről meséltek korhű viseletbe öltözött kísérőink,
majd a nap fénypontjaként a siklósi fürdőben lehetett
csúszdázni, fürdeni.
Fáradtan, kissé náthásan, de élményekkel telve tért
mindenki haza a tábor végén.

Gosztolyáné Rácz Éva
tanítónő
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Május közepén az év végi felmérések

közepette és a közeledő nyári szünet
előtt még egy megmérettetésre
vállalkoztak alsó tagozatos diákjaink.
Ebben az évben is megrendezésre került
a hangos-és értő olvasási verseny a
Kővágószőlősi tagiskolánk
pedagógusainak köszönhetően.

A harmadik osztályosok Illyés Gyula:
Hetvenhét magyar népmese című
kötetéből 6 mesét olvastak el előzetesen
és próbáltak a legjobb tudásuk szerint
felkészülni a szép, kifejező
felolvasásukra.
A verseny második fordulójában pedig
egy feladatlap kitöltése során adtak
számot jó emlékezőképességükről és
szövegértésükről.

A negyedik osztályosoknak Antine Saint-
Exupery: A kis herceg című regénye
elolvasása után hasonló feladattal kellett
megküzdeniük.
Nem volt könnyű dolguk, mert 10
évesen nehéz kihámozni a regény
mondanivalóját, lényegét.
A kis herceg tiszta szívvel indul
felfedezni a környező bolygókat, s
megpróbálja megérteni a felnőttek
világát. Hat bolygón tett látogatása során
megtanulja, hogyan nem szabad élni, az
élet értelmét pedig a róka árulja el neki.
A legnagyobb kincs a szeretet, s az
ember mindig felelős a barátjáért, azért,
akit "megszelídített".
Nagyon szép eredménnyel zárták a
versenyt diákjaink. Bodor Máté
4. osztályos tanulónk ért el,1. helyezést
Faluközi Eszter Nagy3. osztályos és
Kristóf Csaba 4. osztályos tanulóink a
2. helyezést szerezték meg, Lakatos
Maja 3. osztályos tanulónk is szépen
szerepelt. Gratulálunk nekik!

Gosztolyáné Rácz Éva
tanítónő

ISKOLA

Hangos-és értő olvasási verseny Kővágószőlősön

Mai világunkban rengeteg információt

kapunk mindennapjainkban. Mondhatni
körülvesz minket az információáramlat.
Ezeket az információkat pedig a
különféle Médiumokból kapjuk. De mi is
a Média? És miért fontos hogy jól
ismerjük?
Ezekre a kérdésekre kaptuk meg a
választ a Bűvösvölgyi médiaértés- oktató
központban. Mikor odaértünk csapatokba
szerveződtünk, és minden csapatnak volt

egy csoportvezetője. A stúdiókban az
egyes médiumokat ismerhettük meg
jobban, illetve magunk is készíthettünk
újságot, híradót, filmet, rádióműsort, és
reklámfilmet is. Természetesen pár nap
múlva minden elkészített
produktumunkat megkaptuk, és sokszor
jót nevetve megnéztük őket. Az utolsó
közös foglalkozáson pedig a média
veszélyeire hívták fel a figyelmet a
foglalkozás vezetői.
Szeretnék ezúton köszönetet mondani

Balogh Edit tanárnőnek, akinek áldozatos
munkája nélkül ez nem jöhetett volna
létre. Az útra a Pellérdi Általános Iskola
tanulói mellett, velünk tartottak a
Görcsönyi, és a Kővágószőlősi
tagintézményeink tanulói is. Azt hiszem
mindannyiunk nevében mondhatom
hogy nagyon élveztük a kirándulást, és
remek élményekkel, tapasztalatokkal, és
új tudással gyarapodva jöhettünk haza.

Strasszer Márton

Utazás Bűvösvölgybe, a média birodalmába

Mielőtt végleg beköszönt a nyár, s

elérkezik az "uborkaszezon", ízelítőt
adunk a Kézműves klub unalmasnak nem
mondható júniusáról.
A Juniálison nemezeléssel ismertettük
meg az érdeklődő gyermekeket és
felnőtteket. Igaz, idén csekélyebb
érdeklődés kísért bennünket, elmaradt a

szokásos sorban állás. Mi is betudjuk a
nagy melegnek.
Igen kellemes és tartalmas kiránduláson
vettünk részt Budapesten.
Jól sikerült vidám hetet töltöttünk együtt
a gyerekekkel kézműves táborunkban,
majd levezetésként magunk örömére
szerveztünk alkotó hetet. Tűzzománcot
készítettünk, selymet festettünk,

batikoltunk, s természetesen
nemezeltünk. ez utóbbi
tevékenységeinkről következő
számunkban olvashatnak.
Mivel a nagy művek elkészültek, az
alkotók is pihenni térnek, nyári szünetet
tartunk. Ám egy-két kézműves fesztivált
meglátogatunk.
Kellemes nyarat kívánunk:

Ánévm

Kedves Olvasónk!

Nem, nem, ez nem egy zenésműsor,

hanem egy varázslatos helyszín, a
budapesti Vígadó, amely helyt adott
egy fantasztikus nemezkiállításnak,
melyre a Pellérdi Kézműves Klub is
ellátogatott.
Nemzetközi Nemezművészeti Kiállítás
- Egy ősi mesterség újjászületésének

40. évfordulója alkalmából került
megrendezésre Vidák István és Nagy
Mari szervezésében.
A kiállítást a nemezművészet
újrafelfedezésének negyvenedik
évfordulója alkalmából rendezték.
Bemutatásra kerülnek fali nemezek,
művészeti objektumok, ruházat,
kiegészítők valamint játékok.

Kézműves Klub a Vígadóban
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Megláthatjuk a nemezben rejlő sokrétű művészi megjelenési
formát és egyben azt, hogyan alakult át ez az ősi mesterség a
21. századra.
Az alkotók a szakma mesterei, akik hagyományon alapuló, de
mai, megújuló népművészeti, illetve iparművészeti
alkotásokat hoztak létre. A kiállításon a magyar és külföldi
művészek alkotásait egyaránt megcsodálhatja a kíváncsi
közönség.
Szívünknek különösen kedves, hogy Csille Márti pécsi nemez
művész munkáit is láthattuk, hisz ő sokat segített nekünk,
hogy többet lássunk bele a nemezelésbe, mint egyszerű
használati tárgyak készítésébe.
Számomra a nemezelés egy csodálatos dolog, amely segít
egy kicsit a mindennapi pörgésből visszalassulni. Kicsit a
természethez és önmagunkhoz közelebb kerülni. Nem
utolsósorban egymással minőségi időt tölteni.
Mindannyiunk számára igencsak inspiráló volt ez a kis
kirándulás, hisz már a vonaton beszélgettünk az új terveinkről
és a későbbiekben születendő darabokról.

Ács Kata

Júniusban mi, kézművesek

felkerekedtünk Budapestre. Fő cél a
Vigadóban lévő Nemzetközi
Nemezművészeti Kiállítás (erről Ács
Kata írt beszámolót) megtekintése volt.
Nem csak a kiállítás, a Vigadó épülete
is lenyűgözött bennünket. Bejártuk az
emeleteket, a díszteremben
elképzeltük a korabeli bálok hangulatát,
a gyönyörű ruhákban táncoló párokat.
Megnéztük az állandó kiállítást, ami a
Vigadó történetét mutatja be

képekben. Megtudtuk, hogy a mai
Vigadó elődje a Pollack Mihály tervei
alapján 1833-ban megnyíló Redoute
volt, ami az 1848-49-es szabadságharc
idején megsemmisült. A Vigadó
újjáépítve 1865-ben nyitja meg újra
kapuit. 1867-ben itt tartották Ferenc
József koronázási bankettjét,
hangversenytermében megfordult
Strauss, Liszt, Wagner, és még sok
jeles személyiség.
2014-től a Magyar Művészeti
Akadémia székháza, Európa első
összművészeti központja.
A belső terek sok érdekessége és
szépsége után a tetőteraszon
gyönyörködtünk a kilátásban.
Kis keresgélés után megtaláltuk másik,
erre a napra kitűzött célunkat, a Párisi
udvart. Nem gondoltuk, hogy a Vigadó
után még rá tudunk csodálkozni
valamire, de igen!
A felújítás 2014-ben indult, és ez év
tavaszán fejeződött be eredeti tervek
alapján. Az épület kívülről több

százezer kerámialappal és dísszel van
burkolva, a belső munkákat pedig a
több évtizedes elhanyagoltság
nehezítette.
A felújítás előtti elhagyatott átjáró
most az épületben átadott hotel
recepciója, és étterem, bár is található
itt. De szerencsére bárki átsétálhat erre!
Sőt elképzelhető, hogy vezetett séták
keretében a hotelt is meg lehet majd
nézni.
Mindkét műemléki épület felújítása
nagyon igényes, visszahozták eredeti
pompájukat, eleganciájukat.
A sok szépség után még maradt időnk
arra, hogy Budapest oázisában, a
Margit-szigeten tegyünk egy sétát. Jó
levezetése volt a napnak, maradtunk
volna még ezen a kellemes helyen, de
indult a vonatunk.
Ha valaki Budapesten jár és van ideje,
szívesen ajánlom bármelyik programot,
biztosan nem fog csalódni.

Bakányné Krímer Ágnes

Szépségek Budapesten



Idén is megszerveztük, megrendeztük

gyermek kézműves táborunkat a nyári
szünidő második hetében. A helyszín
idén is, mint minden évben a
Művelődési Ház volt.
A nyári kánikulában kellemes hűst
nyújtó színházteremben tartottuk a
kézműves foglalkozásokat. A ház
mögötti park árnyas fái alatt izgalmas
bújócskák, fogócskák zajlottak. A tábor
alatt nem csak kézműves technikákat
próbálhattak ki a gyerekek, hanem új
barátságokat is szőttek. Annak
ellenére, hogy mindössze tíz aranykezű
gyermekkel táboroztunk idén, pezsgett

a hangulat és hangerőben sem volt
hiány. Bár amint alkotásra került a sor,
mindenki elmélyülten dolgozott.
Az első két napon nemezeltünk:
labdát, szivárványos golyót fülbevalóra,
halat. A harmadik napon batikoltunk és
kavicsokat festettünk. A negyedik nap
a honfoglalás jegyében telt a fiúk
legnagyobb örömére, mert Ács Béla
bácsi bevezette őket az íjkészítés
tudományába. Ez alatt a lányok az
ebédet készítették el. Ízletes gulyás főtt
a bográcsban. Végezetül az ifjú

honfoglalók bugyellárist, bőrékszereket
gyártottak.
A tábor utolsó napján levendulából
készítettünk koszorút, majd délután
kiállítást rendeztünk az alkotásokból,
melyre mindenki meghívta szüleit,
nagyszüleit. A kiállítás megnyitóján a
gyerekek megcsillogtatták zenei
tehetségüket is.
Reméljük, hogy jövő nyáron is
találkozunk!

- Ácsné Vér Márta, Hegedűs Vivien,
Krímer Ágnes, Ács Kata,

Ács Béla, Bánáti Melinda -
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Kézműves
tábor

Kézműves
tábor



A falu önkormányzata idén is nagy sikerrel

rendezte meg a szomszéd települések
találkozóját, melyen az első esemény a
horgászverseny volt.
Gyülekeztek is horgászok szép számmal a
korai kezdés ellenére, a reggeli hőség dacára
több mint harminc horgász gyűlt össze, a
fiatalok és az idősebbek is nagy izgalommal
várták a dudaszót. A versenyzők két
kategóriában indulhattak, felnőtt és ifi
horgászok egyben, és külön a gyerekek. A fél
hetes kezdés után rögtön jöttek is a fogások

szép számmal, tó szinte minden pontján
fogtak kisebb nagyobb halat. Gyerek
kategóriában második helyezett Szabó Dániel
1.48 kg –mal, első helyezett Szabó Noel, aki
tavaly is nyert fogása 2.99 kg-ot volt. Felnőtt
kategória izgalmasan alakult harmadik
helyezett Áncsán Mihály 5.13 kg- mal,
második a fia Áncsán Róbert 5,18 kg-mal, apa
és fia között csak pár dkg különbség volt.
Első helyezett Gyöke János közel nyolc
kilogrammos fogással.
Gratulálunk a győzteseknek és a
résztvevőknek egyaránt.

ifj Kiss György
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Horgászverseny a juniálison

2019. Június 15-én került
megrendezésre a 17. Pellérdi Juniális.
A forgatókönyvet, a szokásos módon,
részben a már megszokott
programelemekkel, részben pedig új
programokkal igyekeztünk megtölteni.
Elsődleges szempont az volt, hogy a nap
folyamán minden korosztály megtalálja a
számára megfelelő és ideális szórakozási
lehetőséget. A horgászverseny, a
labdarugó torna és a gasztronómia
kihagyhatatlan programja e napnak.
Idén, az időjárás egy kissé megtréfált
bennünket. Kértük, hogy csak ne essen
az eső, hát „megkaptuk”! Talán a nagy
hőségnek tudható be, hogy idén egy
kicsit kevesebb csapat nevezett be a
főzőversenyre, mint az előző években.
10 csapat mérte össze főzési
tudományát, és mindent megtett annak

érdekében, hogy a lehető legjobb
helyezést érje el. Ezt igazolta, hogy a
4 főből álló zsűrinek nem volt egyszerű
dolga. A pontozásokat pedig meg kellett
hoznia!
Végül a helyezések a következőképpen
alakultak:
I. csapataPlusz-mínusz 40

Vegyes-mindent bele pörkölt
II. csapataTomakonyha-Aranyhordó

Csimicsanga
II. csapataÁMK Konyha

Pincepörkölt
III. csapataÖregfiúk

Tárkonyos Vaddisznó ragúleves
Különdíj:
Fogd a kezem alapítvány csapata

Erős babgulyás
A többi versenyzőnek is, akik most nem
értek el helyezést, szívből gratulálunk!

Ezúton szeretném megköszönni
Mindenkinek, aki ezen a napon
ellátogatott hozzánk, versenyzőként,
vendégként hogy együtt töltötte Velünk
e szép nyári napot. Külön köszönöm a
határon túli Szalókáról érkezett
vendégeinknek, és a környező falvak
Polgármestereinek, hogy megtisztelték
jelenlétükkel rendezvényünket.
Nem utolsó sorban szeretném hálámat
és köszönetemet kifejezni a KFT
dolgozóinak, közfoglalkoztatottaknak, az
ÁMK és az Önkormányzati Hivatal
dolgozóinak áldozatos munkájukért, és
mindazoknak, akik bármilyen formában
segítették munkánkat.
Köszönet a támogatóknak, hiszen ez a
nap nélkülük nem jött volna létre!

Bodai Tiborné/Marika

Gasztronómia a Juniálison

Pellérdi Juniális
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Az elmúlt fél évre visszatekintve, akadtak szép számmal

események klubunk életében.
Az Erzsébet programnak köszönhetően sikerült pályáznunk - a
nyugdíjasok részére kiírt pályázaton (Hévízi üdülésre), melyet el
is nyertünk, így március 17- től március 22-ig 12 fő
nyugdíjasunk üdülhetett a Hungest Hotel Panorámába Hévízen.
A Bolondos áprilisi játékokon is ott voltunk, ha idősek vagyunk
is, minden játékban részt vettünk. Finom ebédet is főztünk.
Együtt voltunk ez a lényeg. Sajnos öregszünk, a friss
nyugdíjasokat nehéz megszólítani, reméljük, lesznek olyan
nyugdíjasok, akik szívesen jönnek majd közénk, az otthoni
egyhangúságból olyan közösségbe, akik szívesen járnak

kirándulni, fürdőhelyekre, szívesen töltik együtt vidáman,
jókedvűen a klubnapokat, ezzel is színesítve nyugdíjas napjaikat.
A májusi hónap élményekkel, kirándulásokkal bővelkedett.
A kertbarát klubbal tettünk kirándulást az őrségbe. Már több
alkalommal vettünk részt a kirándulásaikon, melyen nagyon jól
éreztük magunkat. Reméljük, hogy a jövőben is lesz alkalmunk

Visszatekintés a nyugdíjas klub eseményeire



Minden évben nagy sikere van a nagyi sütinek, hamar el is fogy.
Szigetvárra a fürdőbe is ellátogattunk. Megint egy szép napot
töltöttünk el együtt, melyet köszönünk polgármesterünknek, aki
az oda és visszautazásunkról saját autójával gondoskodott, Ő
maga vitt el bennünket, így nem kellett gyalogolnunk. köszönet
érte.
Június 28-án a bicsérdi önkormányzat és a nyugdíjas klub
meghívására Máté Péter emlékkoncerten voltunk Bicsérden.
Nagyon tetszett az előadás, mindenki dúdolta Máté Péter szép
dalait. Köszönjük nekik a meghívást, a buszt, mellyel oda és
haza is hoztak bennünket. Nagyon szép est volt.
Klubnapjainkon megünnepeljük a névnapokat, születésnapokat.
Nőnapot is tartottunk. Erönkhöz és lehetőségeinkhez mérten
igyekszünk mindenhol jelen lenni, szeretünk együtt lenni,
kirándulni, persze a gyógyfürdők szerepelnek az első helyen,
mivel reumás, és egyéb panaszokra jó hatással van a gyógyvíz.
Várjuk azok jelentkezését, akik egy vidám, örökifjú nyugdíjas
közösséghez szívesen jönnének.

Magdó Jánosné
klubvezető

velük menni.
Csodálatos 10 napot töltött klubunkból több nyugdíjas
Görögországban Nei-Poriban a tengerparton. Az idő is
kedvezett a kirándulásokhoz, fürdéshez, Lebarnulva jöttünk
haza. Sokfelé jártunk kirándulni- Meteorák, Olimpos, Skiatos,
Skopelos. Hajóztunk az Égei -tengeren. Görög esten ízelítőt
kaptunk a görög ételekből.Táncra is perdülhetett, akinek kedve
volt.
Június 15-én a juniálisra süteményt sütöttünk. Már évek óta a
"nagyi sütije" program keretében klubunk tagjai sütik a sok finom
süteményt, melyet a rendezvényre látogatók kóstolhatnak.

Pünkösd ünnepével véget ért a húsvéti

ünnepkör.  Folytatódik az évközi idő,
amely hamvazószerdával megszakadt.
De ez nem jelenti azt, hogy most már
nincsenek kiemelt ünnepnapok. Több
ünnep is van, melyet mi, katolikusok,
megünneplünk és meg tartunk. Igaz, az
évközi idő a munkás hétköznapokat tárja
elénk. Miközben végezzük a mindennapi
dolgainkat, azok által is Istent szolgáljuk.
A Húsvéti ünnepkört a következő
ünnepek követik:
Szentháromság vasárnapja
Jézus Krisztus urunk a Szentlélek
elküldésével nyilatkoztatta ki a mi
számunkra a Szentháromság titkát. Tőle
tudtuk meg azt, hogy az egy és örök
Isten az Atya, a Fiú és a Szentlélek
hármasságában létezik. Emberi
értelemmel ez nem felfogható.
Ez meghaladja a mi emberi értelmünket.
Ne feledjük, hogy Isten létmódja más,
mint a mi emberi létmódunk. Ennek az
ünnepnek nyomait a X. század óta
találjuk meg. Kötelező ünneppé akkor
vált, amikor XXII. János pápa 1334-ben
kötelező módon elrendelte az ünnep
megülését. Ő ezt a pünkösd ünnepét
követő vasárnapra tette. Azóta is ott van.
Úrnapja
Azt ünnepeljük, hogy Jézus Krisztus
közöttünk maradt a kenyér és a bor
színében. Ez is az emberi értelem

számára felfoghatatlan titok. Sokszor és
sokféle formában próbálták ezt a
misztériumot racionalizálni. De ott, ahol
az Isten világa és az ember világa
találkozik, ott az emberi okoskodásnak
nincs helye. Úrnapjának ünnepe mindig a
Szentháromságot követő csütörtökre
esik. Ezt a napot először Lüttich-ben
ünnepelték meg, 1247-ben. Ez a város
ma Belgiumban van, Liege-nek hívják.
Volt egy szent életű szerzetesnő, akinek
volt egy látomása. A látomás arra
indította őt, hogy szorgalmazza az Úr
testének és vérének méltó tiszteletét.
A következő évben pedig az egész
egyházra kötelező módon előírta IV.
Orbán pápa az Úrnapja ünnepét.
Az történt ugyanis, hogy amit Szent
Julianna előterjesztett, az nagyon tetszett
az ottani főesperesnek. A következő
évben őt IV. Orbán néven pápává
választották.(Én is voltam főesperes, de
engem nem választottak meg pápának.
Lelkük legyen rajta!) Kétfajta szokás
alakult ki: a kettő illetve a négyállomásos
úrnapi körmenet. Nálunk a négystációs,
a germán szokás szerinti lett a
megszokott. Rómában a kétstációs dívik.
Ebben az évben az időjárás miatt csak a
templomban tudtuk megtartani a
körmenetet. De így is jó volt.
Jézus Szíve ünnepe
Ez az ünnep valójában olyan régi, mint
maga az Egyház. Hiszen amikor Jézus

Szívét tiszteljük, akkor magát az Urat
tiszteljük. Ahogy Goethe mondja: A szív,
mint kifejezés, egy ősige! Benne van a
személy teljessége. Hiszen egy
infarktuson átesett ember is lehet jószívű.
Ezt a régiek is tudták. Mégis sok
évszázadnak ellett eltelnie ahhoz, hogy
ez az ünnep köztudott legyen az
Egyházban. Már Szent Benedek apát
követői is szorgalmazták Jézus Szíve
tiszteletét. Igazában akkor nyert igazi
elismerést, amikor Alaquoe szent Margit
nyilvánosságra hozta a látomásait. Jézus
tőle kérte, hogy szorgalmazza az Szent
Szívének, (vagyis egész egyéniségének)
a különös tiszteletét. Végül aztán XIII.
Leó pápa 1889-ben elsőrendű ünneppé
tette, majd pedig XI. Pius pápa külön
miseszöveget is készíttetett Jézus Szíve
ünnepére.
Templombúcsú
Templombúcsúnk napját követő napon
mi, pellérdiek, különös tisztelettel
fordulunk a június 13-át követő
vasárnapon Antiochiai Szent Margit felé.
Ősegyházi vértanú az, aki a templomunk
és községünk védőszentje. Őseink az ő
pártfogásába ajánlották községünket és
templomunkat. Ebben az évben is
megtartjuk a búcsúi szentmisét. Idén a
meghívott vendég pap Horváth József
őrnagy, ezüstmisés tábori lelkész lesz.
Mindenkit szeretettel várunk!

Dr.Horváth István
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Véget ért a húsvéti ünnepkör
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A tavalyi évben is nagy sikert maga mögött tudó Pellérd SE

Sporttáborunk idén is megnyitotta kapuit az utánpótlás lelkes
csemetéi előtt. Sátraink hétfő reggeltől péntek délutánig
nyújtottak szállást a kis sportolópalántáknak. Akárcsak tavaly, az
idei évben is izgalmas programokkal, vetélkedőkkel igyekeztünk
feledhetetlen élménnyé varázsolni ezt a néhány napot. A Tábor
elsődleges célja a sportolás, a futball megszerettetése és
természetesen a közösen megélt kalandok. Az együtt töltött

idő, a közös kihívások igazi kis közösséget kovácsoltak. Tudunk
együtt örülni a sikereknek, küzdöttünk egymásért. Sokat
változtak, fejlődtek a gyerekek. Technikásabbak,
magabiztosabbak lettek, de a „csibészség” mindig ott van a
szemük sarkában. Senkinek nem hiányzott a telefon, a tablet, a
videójáték. Minden feladatba lelkesen vágtak bele. Az összes
meglepetés programot hatalmas örömmel fogadták.
Rendeztünk körmérkőzéseket, vetélkedőket, futball történelmet
tanultunk, hátrakötött kézzel dinnyeevő versenyen vettük részt,
moziban voltunk, élő csocsó bábukká váltunk egy bajnokság
erejéig.

Nem szakítottunk a hagyományokkal sem. Tavalyi évben is nagy
sikert aratott Gólöröm és Műeső versenyt is rendeztünk, ami
karikatúrája a profi futballnak. A tábor zárásaként ismét pályára
léptek az apukák, akik meglepődtek azon, nem is olyan könnyű
lépést tartani fiaikkal.
A szülők pozitív visszaigazolásai, de leginkább a lelkes focisták
kipirult és elégedett arca megerősít abban, hogy egyesületünk
fontos szerepet játszik az utánpótlás minden korosztályának
életében. Maradandó élményeket tudunk adni és kapni.

Szeretném megköszönni Kerner József és Balogh István
„Pilunak” az odaadó munkát, akik egész héten együtt keltek és
feküdtek a gyerekekkel. Kicsit edzők, kicsit pótszülők, és egy
kicsit jóbarátokká váltak.
Nem csak az utánpótlás apró korosztályai, de az U19 is
rengeteget köszönhet Kerner Józsefnek, hiszen soha ezüstérem
nem csillogott a pellérdi nyakakon. Ehhez természetesen a
csapat alázatos hozzáállása, kitartása, tehetsége is kellett. Ez a
korosztályunk 80%-ban helyi fiatalokból áll, akiket itt láttunk

SPORT

Új Kezdet
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felnőni. Rettentően büszkék vagyunk rájuk. Éppen ezért
jutottunk arra a döntésre, hogy megértek ezek az Ifjak egy új
kihívásra és a Felnőtt ligában indítjuk őket, Kerner József
vezetőedzővel.
Régen büszkék voltunk, hogy a felnőtt csapatunk Pellérdi
játékosokból áll, ezért szeretnénk, ha végre újra a régi
dicsőségében tündökölne a Pellérd SE. A családok hétvégi
programjában mindig benne legyen, hogy szurkolni menjünk a
helyi srácok hazai mérkőzéseire.
Izgalmas következő szezon lesz. Az új felnőtt csapatunk
megkezdi a felkészülést ezen a héten. Sok sikert kívánunk nekik.
Mindenkinek kellemes nyarat és jó pihenést!

Sági Renáta

Az eseménynaptár hetente frissítésre kerül. A programok részleteiről, az aktuális
változásokról és a Művelődési Ház termeinek szabad időpontjairól telefonon lehet
érdeklődni Dömse Dalma munkatársnál a 72/373-047 -es számon.IKSZT
A Művelődési Ház programjai heti bontásban és aktualizálva minden hétfőn
felkerülnek a képújságra és a honlapra.www.pellérd.hu


